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Protokół nr XLIV 

z XLIV Sesji Rady Gminy Kluki 

z dnia 24 września 2010 r. 
 

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

 
Otwarcia XLIV sesji Rady Gminy Kluki dokonał Przewodniczący Rady Gminy, Grzegorz 

Augustyniak, który przewodniczył obradom. Powitał serdecznie wszystkich Radnych, Pana Wójta, 

Panią Skarbnik, Panią Sekretarz, Pana Mecenasa, Sołtysów oraz  wszystkich przybyłych na dzisiejszą 

sesję. Zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 radnych, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

uchwał. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2  do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad. 
 

Porządek obrad radni otrzymali z zawiadomieniem i materiałami na sesję. Na wniosek 

Komisji Infrastruktury Przewodniczący Rady zaproponował, aby uchwałę w sprawie aktualizacji 

Programu Ochrony Środowiska i Planu Gospodarki odpadami dla Gminy Kluki na lata 2010 – 2013     

z perspektywy do roku 2017 przesunąć na kolejną sesję. Natomiast w miejscu tego punktu porządku 

obrad wprowadzić uchwałę, którą radni otrzymali przed sesją tj. uchwałę w sprawie upoważnienia do 

zawarcia umowy pomiędzy Gminą Kluki, a Powiatem Bełchatowskim, dotyczącej udzielenia pomocy 

finansowej na realizację zadania inwestycyjnego polegającego na odtworzeniu stanu pierwotnego drogi 

powiatowej Nr 1909 E Lubiec – Parzno - Bełchatów, na odcinku Lubiec – Parzno, etap I i II. 

Za przyjęciem proponowanego porządku obrad głosowali wszyscy radni. 

 

Proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na rok 2010.  

5. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Kluki za I półrocze 2010roku. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia do zawarcia umowy pomiędzy gminą Kluki a Powiatem       

    Bełchatowskim, dotyczącej udzielenia pomocy finansowej na realizację zadania inwestycyjnego   

    polegającego na odtworzeniu stanu pierwotnego drogi powiatowej Nr 1909 Lubiec – Parzno –  

    Bełchatów, na odcinku Lubiec – Parzno, etap I i II. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie jako darowiznę na własność Gminy Kluki  

    nieruchomości niezabudowanej. 

8.  Podjęcie uchwały w sprawie zadania realizowanego wspólnie z Powiatem Bełchatowskim. 

9. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej. 

10. Interpelacje i wolne wnioski. 

11. Sprawy różne. 
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12. Zakończenia obrad. 

 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 
Protokół z ostatniej sesji był do wglądu w siedzibie Rady Gminy, natomiast w dniu sesji na sali 

obrad. Uwag do protokołu nie było. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni. 

 

Punkt 4  -  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na rok 2010.  
 

Projekt zmian omówiła Pani Skarbnik E. Bednik. Dokonuje się zmian w zakresie zwiększenia 

dochodów budżetowych: 

1) dochody bieżące zwiększa się o kwotę 308 471, 92 zł, w tym: 

a) dotacje celowo z Powiatu Bełchatowskiego z przeznaczeniem na odbudowę i konserwację rowów 

przydrożnych dróg leżących na terenie Gminy Kluki - 50 tys.zł. (rozdział: drogi publiczne, drogi 

wewnętrzne) 

b) odszkodowanie z tytułu szkód powstałych przy szkole w Parznie spowodowanych warunkami 

atmosferycznymi - 1553, 67 zł   

c) wpływy z opłat za korzystania ze środowiska (usuwanie drzew pod inwestycje) - 256 918, 25 zł. 

2) dochody majątkowe zwiększa się o kwotę 11 999, 70 zł. (środki pochodzące z dotacji celowej  

z Powiatu Bełchatowskiego z przeznaczeniem na utworzenie terenów zieleni przy OSP  

w Kaszewicach) 

 

Dokonuje się zwiększeń, zmniejszeń wydatków budżetowych: 

1) wydatki bieżące o kwotę 47 353, 67 zł 

2) wydatki majątkowe o kwotę 26 000, 00 zł 

 

Zmiany w planie wydatków budżetowych zgodnie z załącznikiem nr. 2  do niniejszej uchwały 

dotyczą następujących rozdziałów: 

a) izby rolnicze - zwiększenie o kwotę 1000, 00 zł (obowiązkowy odpis 2% od podatku rolnego) 

b) drogi publiczne powiatowe (zmiana klasyfikacji) 

c) drogi publiczne gminne zwiększenie o kwotę 77 500, 00, w tym: 

-  50 tys. zł wydatki majątkowe (rezerwa inwestycyjna) 

-  27, 500, 00 zł wydatki bieżące (remonty i udrożnienia rowów przydrożnych) 

d) drogi wewnętrzne -zmiany związane z odstąpieniem od opracowania dokumentacji projektowej na  

    budowę dróg na osiedlu Leśnym w m-ci Kluki. 

e) plany zagospodarowania przestrzennego - zmniejszenie wydatków o kwotę 80 000,00 zł.  

    w związku z  odstąpieniem od sporządzenia projektu planu zagospodarowania przestrzennego dla    

    Sołectwa Kluki. 

f) bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa (zmiany klasyfikacji) 

g) budowa ogrodzenia terenu wokół remizy OSP w Kaszewicach – 4, 500 zł. i ogrodzenia budynku  

    remizy OSP w Strzyżewicach – 2000 zł. 

h) oświata i wychowanie: 

    - zwiększenie wydatków o kwotę 31 553, 67zł. 

i) dowożenie uczniów do szkół: 

    - zwiększenie wydatków o kwotę 7 tys. zł. w związku z koniecznością dowozu dziecka  
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       niepełnosprawnego  z terenu gminy do Ośrodka szkolno – wychowawczego w Bełchatowie. 

j) utrzymywanie terenów zieleni w miastach i gminach:  

   - zwiększenie wydatków o kwotę 12 000, 00 zł. (dotacja celowa z Powiatu z przeznaczeniem na  

    utworzenie terenu zieleni przy  strażnicy OSP w Kaszewicach). 

k) biblioteki – zwiększenie dotacji podmiotowej o kwotę 1 800 zł. w związku z przewidywanym  

     niedoborem środków na zakup energii elektrycznej. 

Budżet Gminy po zmianach wynosi: 

1. Dochody: (11 255 352, 91 zł.) 

a) dochody bieżące – 9 793 447, 91 zł. 

b) dochody majątkowe – 1 461 905,00 zł. 

 

2. Wydatki: (13 407 472, 66 zł.) 

a) wydatki bieżące – 8 715 980, 66 zł. 

b) wydatki majątkowe – 4 691 492, 00 zł 

zgodnie z załącznikiem nr 1 i nr 2 do niniejszej uchwały. 

 

Następnie Pan Wójt J. Rożnowski przekazał informacje dotyczącą budowy szkolnego 

placu zabaw przy szkole w Kaszewicach. Najniższa oferta na wykonanie tego zadania przewyższyła 

wartość środków zabezpieczonych w budżecie. W związku z tym, iż kwota potencjalnego 

wykonawcy znacząco przewyższyła kosztorys inwestorski, sugestią Pana Wójta jest zabezpieczenie 

tej sumy w budżecie, a następnie unieważnienie przetargu i ogłoszenie po raz drugi. 

Radny Kęsy- najprawdopodobniej wysoka cena ofert spowodowana jest ułożeniem nawierzchni 

elastycznej. 

Radna Z. Dyła- pytanie dotyczące proponowanych zmian w budżecie, związane z odstąpieniem od 

opracowania dokumentacji projektowej „ Budowa dróg na osiedlu Leśnym” w miejscowości Kluki 

oraz sporządzenia projektu Planu Miejscowego dla Sołectwa Kluki. 

Wójt J. Rożnowski- wyjaśnił, iż inicjatywa powstania Planu Zagospodarowania Przestrzennego 

wiąże się z wnioskiem księdza proboszcza parafii Kluki, związanym z budową cmentarza. Po 

konsultacjach w tej sprawie, z szefem pracowni planowania przestrzennego w Piotrkowie, okazało 

się, że w ramach obecnego studium uwarunkowań nie możliwe jest utworzenie takiego planu 

zagospodarowania, w ramach którego powstałby cmentarz. Ponadto do sporządzenia planu 

miejscowego zagospodarowania konieczne jest powołanie komisji urbanistycznej, działającej przy 

organie Gminy, która zajmowałaby się sprawami planistycznymi. Czas wszystkich procedur 

dotyczących zmian studium uwarunkowań oraz sporządzenia planu pod katem budowy cmentarza, 

waha się w granicach od 1,5 roku do 2 lat. Natomiast w kwestii dróg na osiedlu Leśnym, odstąpienie 

od opracowania dokumentacji projektowej podyktowane było tym, iż obecnie toczą się jeszcze prace 

przy budowie dróg. Stąd decyzja, by przesunąć sprawy związane z projektowaniem na późniejsze 

miesiące. Ponadto środki zabezpieczane w budżecie (tj.50 tys. zł.) są niewystarczające na 

opracowanie dokumentacji projektowej. Kosztorys inwestorski takiego projektu stanowiłby kwotę od 

3,5 do 5 mln zł., co przy realiach budżetowych Gminy Kluki, będzie możliwe do wykonania            

w przeciągu 5 lat. Stąd decyzja, aby zdjąć środki z budżetu na rok 2010, przeznaczone na 

opracowanie dokumentacji projektowej „Budowa dróg na osiedlu Leśnym” w m-ci Kluki. 

Radna Z. Dyła- przypomniała, iż od 2006 roku w miejscowości Kluki nie były realizowane żadne 

inwestycje, dlatego opracowanie dokumentacji projektowej na budowę dróg na osiedlu będzie 

pierwszym etapem realizacji tego zadania. Ponadto radna poprosiła o wystosowanie pisma do 

księdza Proboszcza parafii Kluki w sprawie planu zagospodarowania przestrzennego, aby mógł 
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informacje  dotyczące cmentarza przekazać parafianom. 

 

Przewodniczący Rady- wyraził opinię, iż należy w tej kwestii zachować rozsądek i spokój, 

ponieważ jest to na pewno wyzwanie dla nowej rady i nowego Wójta.  

 

Innych uwag do projektu zmian w budżecie nie było. Przewodniczący odczytał treść uchwały.        

Za przyjęciem głosowało 9 radnych, przeciwnych było 5, natomiast 1 wstrzymał się od głosu. 

 

 

 

Uchwała Nr 29/XLIV/10 

Rady Gminy Kluki 

Z dnia 24 września 2010r. 

w sprawie zmiany budżetu gminy na 2010 rok. 

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

 

 

Punkt 5 – Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Kluki za I półrocze 

2010 roku. 

 
Uwag i pytań do przedstawionej informacji z wykonania budżetu za pierwsze półrocze 2010 r. nie 

zgłoszono. Za przyjęciem informacji głosowali wszyscy radni. 

 

 

Punkt 6 – Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia do zawarcia umowy pomiędzy gminą 

Kluki a Powiatem     Bełchatowskim, dotyczącej udzielenia pomocy finansowej na 

realizację zadania inwestycyjnego polegającego na odtworzeniu stanu pierwotnego drogi 

powiatowej Nr 1909 Lubiec – Parzno – Bełchatów, na odcinku Lubiec – Parzno, etap I i 

II. 

 
Uchwała dotyczy upoważnienia Wójta Gminy Kluki do zawarcia umowy w imieniu Gminy                  

z Powiatem Bełchatowskim na udzielenie pomocy finansowej w wysokości 50 000,00 zł w formie 

dotacji celowej na realizacje zadania inwestycyjnego w 2011 r. 

         Uwag do projektu nie było. Za przyjęciem głosowało 14 radnych, 1 wstrzymał sie od głosu. 

 

 

Uchwała Nr 30/XLIV/10 

Rady Gminy Kluki 

Z dnia 24 września 2010r. 

w sprawie upoważnienia do zawarcia umowy pomiędzy gminą Kluki a Powiatem     Bełchatowskim, 

dotyczącej udzielenia pomocy finansowej na realizację zadania inwestycyjnego polegającego na 

http://eurzad.ugkluki.finn.pl/eurzad/ugkluki/dokumenty/rurg/RURG-00029_10/UchwalaNr_29_XLIV_10.pdf
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odtworzeniu stanu pierwotnego drogi powiatowej Nr 1909 Lubiec – Parzno – Bełchatów, na odcinku 

Lubiec – Parzno, etap I i II. 

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

 

 

Punkt 7 – Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie jako darowiznę na 

własność Gminy Kluki nieruchomości  niezabudowanej. 
 

 

Uchwała dotyczy wyrażenia zgody na nieodpłatne przyjęcie w formie darowizny od Parafii rzymsko- 

katolickiej p.w. Trójcy Przenajświętszej w Kaszewicach nieruchomości niezabudowanej w obrębie 

Kaszewic z przeznaczeniem na budowę parkingu przy cmentarzu. 

Za przyjęciem głosowało 13 radnych, 2 wstrzymało się od głosu.  

 

 

 

Uchwała Nr 31/XLIV/10 

Rady Gminy Kluki 

Z dnia 24 września 2010r. 

w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie jako darowiznę na własność Gminy Kluki nieruchomości 

niezabudowanej. 

 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

 

Punkt 8 – Podjęcie uchwały w sprawie zadania realizowanego wspólnie z Powiatem 

Bełchatowskim. 

 

 
Uchwała dotyczy zadania polegającego na modernizacji chodnika przy drodze powiatowej w miejscowości 

Nowy Janów. 

Uwag do projektu uchwały nie było. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni. 

 

 

 

Uchwała Nr 32/XLIV/10 

Rady Gminy Kluki 

Z dnia 24 września 2010r. 

w sprawie zadania realizowanego wspólnie z Powiatem Bełchatowskim. 

 

http://eurzad.ugkluki.finn.pl/eurzad/ugkluki/dokumenty/rurg/RURG-00030_10/UchwalaNr_30_XLIV_10.pdf
http://eurzad.ugkluki.finn.pl/eurzad/ugkluki/dokumenty/rurg/RURG-00031_10/UchwalaNr_31_XLIV_10.pdf
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Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

 

 

 

Punkt 9 – Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej. 

 
Wójt J. Rożnowski przedstawił informacje dotyczące realizowanych zadań w okresie międzysesyjnym: 

 

1) został ogłoszony przetarg ma wykonanie odbudowy i konserwację rowów przydrożnych na drogach 

gminnych i wewnętrznych na terenie Gminy Kluki. Otwarcie ofert 27.09.10 r., wartość  zadania 90 000,00 

zł, w tym 50 000,00 zł pozyskano z budżetu Powiatu Bełchatowskiego.  

2)  został ogłoszony i rozstrzygnięty przetarg na: 

    - Przebudowę drogi wewnętrznej w m-ci Zarzecze. 

    - Przebudowę drogi wewnętrznej w m-ci Roździn. 

    - Przebudowę drogi wewnętrznej w m-ci Ścichawa. 

    - Przebudowę drogi wewnętrznej w m-ci Kolonia Kaszewice. 

    - Przebudowę drogi gminnej Nr 101156E w m-ci Kolonia Kaszewice. Wartość zamówienia to ponad       

  600 000,00 tyś. zł , termin realizacji zadania to 10.10. 2010 r., wykonawcą jest PRDiM  Radomsko. Prace  

  obecnie są realizowane w miejscowości Kolonia Kaszewice. 

3) został ogłoszony przetarg na przebudowę drogi w miejscowości Podwódka oraz przebudowę drogi  

  gminnej Nr 101153E w miejscowości Wierzchy Kluckie- Wierzchy Parzeńskie ( termin otwarcia ofert        

   27 września 2010 r.). 

4) został ogłoszony przetarg na utworzenie placu zabaw na terenie Szkoły Podstawowej w Kaszewicach.  

  (wartość jedynej oferty 162 000,00 zł) 

5) został ogłoszony przetarg na wykonanie bieżących remontów nawierzchni jezdni na drogach gminnych       

   i wewnętrznych na terenie Gminy Kluki, otwarcie ofert 30.09.2010 r., wartość zadania 50 000,00 tyś zł. 

6) zebrane zostały oferty na remont dachu OSP Osina. (najtańsza oferta 59 000,00 tyś. zł). 

7) podpisana została umowa na realizację projektu budowy garażu przy budynku OSP w Strzyżewicach.  

   (wartość wraz z opracowaniem mapy do celów projektowych 4 000,00 tys.  zł) 

8) podpisana została umowa na realizację urządzenia skweru w Klukach w ramach funduszu sołeckiego  

   (wartość 20 000,00 tys. zł) 

9) zebrane zostały oferty na realizację budowy ogrodzenia w ramach funduszu sołeckiego  

   w miejscowościach: 

  - Strzyżewice (12 000,00 tys. zł) 

  - Kaszewice (24 000,00 tys. zł) 

10) zakończona została w terminie budowa kanalizacji sanitarnej i rozbudowa oczyszczalni ścieków  

    w miejscowości Kluki. 

11) podpisana została umowa z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska na dofinansowanie  

     zadania pn. budowa kanalizacji sanitarnej i rozbudowę oczyszczalni ścieków w miejscowości Kluki.    

     (250 000,00 tys. zł) 

12) został przeprowadzony remont podłogi w szkole w Parznie, którego zleceniodawcą była Pani Dyrektor.  

    Ponadto 23.09.2010 nastąpiła kompleksowa regulacja zegarów oświetlenia ulicznego na terenie całej   

     gminy. Wszystkie uwagi  w powyższej sprawie należy zgłaszać w Urzędzie. 

http://eurzad.ugkluki.finn.pl/eurzad/ugkluki/dokumenty/rurg/RURG-00032_10/UchwalaNr_32_XLIV_10.pdf
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Punkt 10 i 11 – Interpelacje i wolne wnioski. Sprawy różne. 

 
W tym punkcie porządku obrad zostały omówione następujące zagadnienia: 

Radny Cz. Siewiera- pytanie dotyczące kwestii odbudowy i konserwacji rowów przydrożnych: czy rowy 

wśród pól i łąk w ramach tego zadania zostaną objęte?  

Wójt J. Rożnowski- wyjaśnił, iż jest bardzo wiele zgłoszeń w kwestii oczyszczenia rowów i na pewno 

zabezpieczone środki nie będą wystarczające (50 tys. zł ze Starostwa, 40 tys. zł środków własnych).  

Dlatego, po rozstrzygnięciu przetargu, sugestią Pana Wójta jest ustalenie z Komisją Infrastruktury miejsc,  

w których odbudowa i konserwacja jest najbardziej konieczna. 

Radny Cz. Siewiera- podziękował za te drogi, które są zrobione w miejscowości Żar oraz nawiązał do 

powstałego konfliktu, który wyniknął w związku z remontami dróg. 

Wójt J. Rożnowski- w związku z tym, iż przeznaczone środki nie były wystarczające, aby zrobić wszystkie 

drogi, wynikły nieporozumienia. Ponadto w każdym samorządzie znajdzie się takie miejsce, w którym 

można pokazać jak działa samorząd. Najprawdopodobniej również w ramach obecnego przetargu na remont 

bieżący dróg, znajdą się drogi, które w ramach zabezpieczonych środków nie będą zrobione. 

Przewodniczący Rady- w kwestii dróg w m-ci Żar nie zgodził się ze zdaniem Pana Wójta, ponieważ było 

ustalane na wcześniejszej sesji, że odcinek drogi około 500 metrów prowadzący do posesji Pana Wolniaka, 

będzie zrobiony z kamienia zakupionego przez właściciela nieruchomości. Natomiast droga jest zrobiona  

z naszych środków, a zakupiony kamień właściciel wykorzysta na drogę w stronę Szczercowa. 

Następnie kolejna zrobiona droga prowadzi przez pola do posesji, w której nikt już nie mieszka. Natomiast 

za rzeką, gdzie jest kilka posesji, droga nie została naprawiona.  

Wójt J. Rożnowski- wyjaśnił, iż w ramach wykonania tej drogi właściciel pustostanu na swój koszt 

zamówił kamień na tę drogę, uprzednio zwracając się z zapytaniem, czy może w swoim zakresie dokonać 

remontu tej drogi. Gmina za to nie poniosła żadnych kosztów. 

Radny J. Konieczny- 1) pytanie dotyczące kwestii dofinansowania na remont Domu Kultury w Klukach. 

2) pytanie dotyczące nawiezienia grysu w miejsce przystanku autobusu szkolnego w Roździnie. 

Pan Wójt- wyjaśnił, iż na sesję październikową będzie zaproszona Pani Anna Mizgalska – Dąbrowska,     

która omówi nam temat dofinansowania do modernizacji Domu Kultury. Natomiast w związku z tym, iż 

otwarcie przetargu na remont dróg odbędzie się 30.09.2010 r., wcześniej nie będzie możliwe utwardzenie 

terenu przystanku autobusowego. 

Radna I. Lewińska- uwaga dotycząca działalności naszego Ośrodka Kultury oraz sugestia, aby 

zmobilizować Panią Dyrektor do większej aktywności. 

Radni zaproponowali, aby zaprosić Panią Dyrektor na sesję i przedyskutować nurtujące zagadnienia.  

Radny B. Trzmiel- prośba o wystosowanie pisma do Lasów Państwowych w sprawie wycinki drzew  

 i krzewów przy drodze. 

Kierownik  Turniak- wyjaśnił, iż ogłoszono przetarg na odbudowę i konserwację rowów przydrożnych, 

uwzględniając również wycinkę krzewów na poboczach.  

Radna D. Stankowska- prośba o ponowienie pisma do Starostwa w sprawie chodnika w Ścichawie. 

 

 



8 

 

 

 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał pisma, które wpłynęły do Rady Gminy Kluki: 

 

1) wniosek do budżetu na rok 2011 od mieszkańców miejscowości Wierzchy Kluckie, dotyczący ujęcia  

    w planie budżetowym wykonania nawierzchni asfaltowej. 

2) wniosek do budżetu na rok 2011 od lekarza medycyny G. Kamińskiego, dotyczący zabezpieczenia 

środków w budżecie z przeznaczeniem na remont ośrodka zdrowia w Klukach. 

3) wniosek do budżetu na rok 2011 od mieszkańców m-ci Żar o zabezpieczenie środków w budżecie na 

remont drogi asfaltowej oraz utwardzenie pozostałych dróg we wsi Chmielowiec i Żar. 

4) pismo od Stowarzyszenia  „Moja wieś- Mój dom” z Kaszewic z prośbą stałego sponsoringu ucznia 

Gimnazjum w Klukach, Damiana Święciaka, w związku z wysokimi osiągnięciami w tańcu towarzyskim. 

5) pismo od Pani Z. Szczepanik z prośbą o przyznanie lekcji rewalidacyjnych dla dziecka z upośledzeniem 

w stopniu umiarkowanym. 

6) pismo od nauczycieli Szkoły Podstawowej w Parznie, w którym nauczyciele wyrażają swoje poparcie    

w proteście rodziców w sprawie połączenia chłopców i dziewcząt z klas IV -V- VI na lekcjach wychowania 

fizycznego. 

7) pismo od Rady Rodziców Szkoły Podstawowej w Parznie w sprawie połączenia chłopców i dziewcząt    

z klas IV –V - VI na lekcjach wychowania fizycznego. 

 

Wójt J. Rożnowski- omówił temat arkuszy organizacyjnych dla szkół. W maju bieżącego roku toczyły się 

negocjacje na temat tworzonych wówczas arkuszy. Przesłankami do podejmowania decyzji w tej kwestii 

był fakt, iż wydatki na szkolnictwo w gminie, pochłaniają dużą część budżetu oraz związane z kryzysem 

gospodarczym uszczuplenie dochodów wynikające z mniejszych wpływów w podatkach. W wyniku 

prowadzonych negocjacji zostały ustalone pewne kompromisy, które uwzględniały oszczędności. Następnie 

pod koniec sierpnia, Panie Dyrektor przekazały informacje, iż w ramach tych zatwierdzonych arkuszy 

organizacyjnych szkoły nie będą jednak funkcjonowały tak jak powinny. W związku z powyższym            

w porozumieniu z Panią Dyrektor Szkoły w Klukach, Wójt wyraził zgoda na zmianę arkusza 

organizacyjnego, który  nie pociągnie za sobą zwiększenia kosztów. Również Pani Dyrektor Szkoły w 

Parznie sugerowała zmiany          w arkuszu organizacyjnym, polegające na rozdzieleniu chłopców i 

dziewcząt na lekcji wychowania fizycznego. 

Ponadto kilka dni temu przedstawiciele rodziców i nauczycieli złożyli pismo, które Przewodniczący Rady 

wcześniej odczytał. Podobnie jak w szkole w Klukach kompromis w sprawie zgody na zmianę arkusza 

organizacyjnego polegałby na zmianach nie pociągających za sobą zwiększenie nakładów finansowych.  

W związku z tym Kierownik ZOS Pani Karpińska przygotowała informację o ewentualnych kosztach jakie 

wiązały by się ze zmianą arkusza. Jest to kwota 10 tys. zł. w roku szkolnym. 

Pani Dyrektor W. Drzewosz wyjaśniła, iż taka sytuacja wynikła jedynie w tym roku szkolnym, ponieważ 

jest mała liczba uczniów w klasach IV -V- VI. Dlatego mając na uwadze dobro dzieci oraz ich 

bezpieczeństwo na lekcjach wychowania fizycznego, wielka prośba o przeznaczenie kwoty 10 tys. zł, które 

umożliwi rozdzielenie chłopców i dziewcząt na lekcjach w-f.  

Powyższa kwestia wywołała długą dyskusję. Radni wypowiedzieli swoje zdania i opinie. Większość 

opowiedziała się za pozytywnym rozpatrzeniem prośby Pani Dyrektor ze szkoły w Parznie. 

Również przedstawiciele rodziców i nauczycieli, odnosząc sie do treści wystosowanych pism, przedstawili 

swoje stanowiska w tej sprawie.  

W związku z tym, iż ostateczna decyzja należała do Pana Wójta, po wysłuchaniu wszystkich opinii, 

zadecydował, iż przeznaczy na ten cel w budżecie 10 tys. zł. 
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Następnie kolejnym omówionym tematem była sprawa arkusza organizacyjnego szkoły w Klukach. Pani 

Dyrektor E. Łumińska, nawiązując do pisma, które wystosowała mama ucznia z upośledzeniem 

umiarkowanym z prośbą o zajęcia rewalidacyjne, zadała pytanie: czy zgodnie z subwencją oświatową 

uczniowie z orzeczeniem lekarskim, którzy wymagają dodatkowej  pomocy mogą liczyć na dodatkowe 

lekcje rewalidacyjne?. Do szkoły w Klukach uczęszcza 10 uczniów z orzeczeniem lekarskim o potrzebie 

kształcenia specjalnego. Subwencja oświatowa na dzieci upośledzone jest dostosowana w zależności od 

potrzeb takich dzieci. Jednak wniosek o godziny rewalidacyjne w arkuszu organizacyjnym oraz wniosek     

o klasę integracyjną nie został zatwierdzony.  

Radny H. Kęsy zaproponował aby Komisja Budżetowa zajęła się tą sprawą na najbliższym posiedzeniu      

i na kolejną sesję przedstawiła wnioski wyjaśniające omawiane problemy. 

W związku z przedstawionym problemem, Pani Dyrektor S.P. w Kaszewicach nadmieniła, iż również ma 

uczniów z upośledzeniem w stopniu umiarkowanym, dla których lekcje rewalidacyjne prowadzone są        

w ramach tzw. dwóch godzin karcianych, przydzielonych na każdego nauczyciela. Lekcje prowadzą 

nauczyciele, mający odpowiednie kwalifikacje.  

 Na zakończenie jeszcze krótko omówione zostały zagadnienia związane z funduszem sołeckim. 

Sołtysi wyrazili niepokój, że zaplanowane zadania w ramach funduszu sołeckiego nie zostaną wykonane do 

końca 2010roku. 

 Radna M. Berendtz - czy w związku z projektem statutu przewidziane są spotkania z mieszkańcami 

poszczególnych sołectw? 

Pani Sekretarz A. Fabrowska wyjaśniła, iż projekty statutów sołectw znajdują się na stronie internetowej 

naszej gminy, uwagi i wnioski do nich można zgłaszać elektronicznie bądź pisemnie u sołtysów lub w 

sekretariacie Urzędu Gminy w Klukach. Ponadto projekty statutów znajdują się w Sołectwach u Sołtysów i 

członków Rady Sołeckiej. 

 

 

 

Punkt 12 - Zakończenie obrad. 

 
  O godzinie 14:30 Przewodniczący podziękował wszystkim za przybycie i zakończył obrady. 

 

 

 

 

 

                                                                                                          

 

Protokołowała: Danuta Stolarczyk                                                  Przewodniczący Rady Gminy Kluki 

                                                                                                                                    (-) 

          Grzegorz Augustyniak 

 

 

 

 

 

 


